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VWS heeft een enorme begroting van ruim 28 miljard euro. Veel geld voor ook een aantal 
hele wezenlijke doelen namelijk: mensen beter maken als ze ziek zijn, mensen zich beter laten 
voelen als ze zich niet goed voelen en voorkomen dat mensen ziek worden. 
 
Sport en bewegen is een belangrijk middel om al deze doelen te bereiken. Dat weten we 
inmiddels en dat wordt ook onderkend. Echter is het wel opvallend dat er dan maar 383 
miljoen van deze begroting daadwerkelijk naar Sport gaat.  
 
En los daarvan is voor het CDA sport van onschatbare waarde omdat het samenlevingen 
verbind. Want ook dat is een belangrijke waarde van sport. Verbinding in een samenleving 
waar het steeds lastiger wordt elkaar te vinden. In een samenleving van steeds minder samen 
is sport een belangrijke verbindende factor.  
 
Onlangs was ik in Meijerijstad, een gemeente van ongeveer 100.000 inwoners en die hadden 
berekend dat 85% van de inwoners een link hadden met een sportvereniging. Als sporter, als 
vrijwilliger of als supporter. En mede daarom zetten ze als lokale overheid dan ook zwaar in 
op sport.   
 
En als ik naar mijn eigen gemeente kijk dan zie ik in één van de dorpen Gemert, een 
voetbalclub VV Gemert, oftewel de ZwartWitten die het presteren om als amateurclub op 14 
december aanstaande hier in Den Haag te mogen spelen tegen ADO voor de KNVB beker.  
Ik ben dan trots en mijn hart gaat dan sneller kloppen. En niet alleen dat van mij. Een hele 
gemeenschap (en dan doel ik niet op Den Haag) is trots op hun jongens. We zijn samen voor 
Gemert. De underdog die die gasten in Den Haag wel eens even een poepje zal laten ruiken. 
Amateurclubs en professionele clubs. In 1 competitie. Schitterend dat het kan! Helaas zal ik 
de wedstrijd waarschijnlijk thuis moeten kijken als gevolg van onze Corona maatregelen maar 
wat was ik er graag bij geweest! 
 
En om die lokale sportinfrastructuur die nog steeds over het algemeen goed is, ook goed te 
houden en het liefst te verbeteren kunnen verenigingen soms professionele hulp gebruiken. 
Zeker in het licht van de door Corona opgelopen en op te lopen achterstanden met 
betrekking tot sport en bewegen. Wij waarderen de inzet van de staatssecretaris om met 
verschillende partners te werken aan een breed gedragen human Capital Agenda en roepen 
op om hier in 2022 voortvarend mee door gaan. En niet om als Rijksoverheid ons te gaan 
bemoeien, maar om lokale verenigingen te ontzorgen op die onderdelen die horen bij 
draaiende houden van verenigingen maar ten koste gaan van de sport als sport zelf. Denk aan 
AVG wetgeving, veilige sportomgeving, inclusiviteit, tegengaan van match fixing, de gezonde 
sportkantine, beheer van sportaccommodaties en zo kan ik nog wel even doorgaan. Allemaal 
extra taken die de harde kern van vrijwilligers waar verenigingen vaak op draaien erbij krijgen. 
Ik gun het deze mensen met hart voor hun vereniging dat ze zich weer bezig kunnen houden 
met de reden waarom ze ooit vrijwilliger zijn geworden! 
 
Graag zien we volgend jaar een concreet voorstel hoe dit vormgegeven zou kunnen worden. 
Daarbij zouden we ook graag een rol zien voor de professionele sportbedrijven omdat de 
kracht van samenwerken sport wellicht lokaal naar een nog hoger niveau kan tillen. 



 
Motie 1: concreet voorstel Human Capital agenda met daarin aandacht voor, ondersteunen 
vrijwilligers door professionals waarbij de vrijwilliger ontzorgt wordt en de vereniging in de lead 
blijft. Actieve verbindingen organiseren met professionele sportbedrijven.  
 
En dan onze topsport.  
In het voorbeeld van mijn Gemert zie je sporters die er trots op zijn dat ze met en tegen 
voorbeelden uit de sport mogen spelen. En dat is een belangrijke rol van onze topsport. Als 
inspiratiebron. Als voorbeelden. Als stimulans. En ook gewoon als vermaak natuurlijk.  
De Nederlandse topsport is een groot goed en mondiaal wordt goed gepresteerd. De 
internationale medaillespiegel zien we als kernindicator om te monitoren hoe Nederland zich 
verhoudt ten opzichte van de beste topsportlanden ter wereld. In de komend jaren komen er 
meer indicatoren die de maatschappelijke waarde van topsport in bredere zin laten zien. Ik 
hoop dat we ook in beeld gaan brengen wat topsport voor stimulerende invloed heeft op 
sportend Nederland. Graag hoor ik dan ook van de staatssecretaris of ook dergelijke 
indicatoren bedoeld worden. 
 
We hebben in Nederland een paar topsportlocaties zoals het wedstrijdbad in Eindhoven, 
Papendal en Thialf. En het CDA vindt het ook belangrijk dat we deze hebben en houden.  
Sport is geen wettelijke taak en gemeenten, provincies en rijk zijn daarom vrij om vorm en 
inhoud te geven aan hun eigen sportbeleid en sportaccommodatiebeleid. Dat verklaart ook 
de grote verschillen tussen het sport(accommodatie)beleid van verschillende gemeenten en 
het feit dat de ene gemeente meer topsport minded is dan de andere. Het merendeel van de 
landelijke topsporttrainingsinfrastructuur is in handen van en wordt geëxploiteerd door 
gemeenten. En dat betekent ook dat de financiële lasten (inclusief de onrendabele) en risico’s 
die hieruit voortkomen bij dezelfde groep gemeenten, vaak ondersteund door hun provincies, 
liggen. Er is geen directe betrokkenheid van de Rijksoverheid bij de ontwikkeling van 
topsporttrainingsaccommodaties. Er is ook geen planmatig proces en geen strategisch lange 
termijn visie voor de ontwikkeling, instandhouding en exploitatie van de infrastructuur in zijn 
geheel. Vanuit het eigendomsperspectief is dat niet vreemd, maar vanuit de functionaliteit en 
kwaliteit wel. Wil je efficiënt en effectief (financiële) middelen inzetten om te voldoen aan 
deze ambitie, dan heb je op het niveau van de gehele infrastructuur een lange termijn plan 
nodig.  
 
Wij willen dan ook dat dit plan er wel komt. Op basis van een lange termijnvisie en met een 
voorstel hoe hier financieel verstandig mee om te gaan. Nu zien we gemeenten en provincies 
worstelen om locaties overeind te houden en dat we selectief als Rijk bijspringen als het echt 
mis dreigt te gaan. Dat moet anders. en natuurlijk willen we dat in dit plan aandacht is voor 
verduurzaming en toegankelijkheid zodat ook deze aspecten de aandacht krijgen die ze 
verdienen.  
 
Wat we ook randvoorwaardelijk vinden is een goed beeld van de stand van onze 
sportaccommodaties in brede zin. We weten dat gemeenten al jaren worstelen met hun 
financiën. Dat zwembaden en sporthallen jaarlijks structureel veel geld kosten en er een 
serieus risico zit dat achterstand in onderhoud is ontstaan die komende jaren ook niet 
eenvoudig in te lopen is voor gemeenten. Door Mulier instituut is enige tijd geleden een 
rapport op geleverd met daarin een beeld van de sportaccommodaties in Nederland. Graag 



zouden we dit geactualiseerd zien en aangevuld met de stand van onderhoud van deze 
accommodaties. Kunnen ze nog jaren mee of zitten er grote onderhoudsinvesteringen aan te 
komen.  
 
https://www.kennisbanksportenbewegen.nl/?file=7295&m=1475158489&action=file.downlo
ad 
 
Graag horen we van de staatssecretaris of hij bereid is dit in beeld te laten brengen. 
 
 
Motie 2: strategisch vastgoedplan inclusief cofinanciering met aandacht voor duurzaamheid en 
toegankelijkheid voor mensen met een beperking. 
 
Een concrete en actuele casus is Thialf. Een onderwerp wat leeft, ook binnen onze provinciale 
Friese CDA fractie. En breed gedragen zien we dat partijen dit complex overeind willen 
houden. Dit moet enerzijds structureel opgelost worden en we verwachten een voorstel 
daarvoor in het gevraagde strategisch vastgoedplan. Maar tot die tijd moet Thialf niet om 
gaan vallen. Daarom dan ook een door verschillende partijen ondertekend amendement en 
motie.  
 
En willen we inderdaad die 85% van de bevolking zoals ze in Meijerijstad laten zien, betrekken 
bij sport dan moeten we onze mensen met een beperking hierin niet vergeten. We praten 
hier over sport en bewegen en het is belangrijk om bij iedere Nederlander te proberen te 
denken in kansen. In wat hij of zij wel kan, in plaats van niet kan. Onlangs was ik met Lucille bij 
de opening van de Disabled Open, een golfwedstrijd voor mensen met een beperking. Dat 
was net na de Paralympics en iedereen daar was trots op onze sporters. Fantastisch toch die 
aandacht voor de paralympics gaven de deelnemers aan. Waarom Lucille zei, ja fantastisch 
maar hoe fantastisch zou het zijn als er maar 1 olympische spelen waren. Dus paralympics 
geïntegreerd. En dat is een mooi streven. Een basisdenken vanuit samen wat samen kan en 
specifiek wat specifiek beter tot zijn recht komt.  
 
Continu aandacht hiervoor in al het beleid wat we maken is van groot belang.  
 
We ondersteunen dan ook van harte de motie van D66 om de European Para Championships 
2023 in Rotterdam tot een succes te maken.  
 
Voorzitter, 
Sport en het belang van sport in de samenleving gaat nog veel verder. En ik wil hier een 
pleidooi houden voor applaus in plaats van straffen van mooie initiatieven waarin sport een 
rol speelt.  
 
Ik neem jullie even mee.  
 
Graag laat ik jullie kennis maken met Signi zoekhonden. Dit is een nonprofit stichting, die ten 
doel heeft om vermiste mensen (levend of overleden) op te sporen met behulp van 
zoekhonden en duikers. Vaak sportduikers. Sinds 2004 zoekt de stichting wekelijks met haar 
honden in de meest uiteenlopende omstandigheden naar vermiste personen. Deze intensieve 

https://www.kennisbanksportenbewegen.nl/?file=7295&m=1475158489&action=file.download
https://www.kennisbanksportenbewegen.nl/?file=7295&m=1475158489&action=file.download


inzet vraagt niet alleen het uiterste van de honden, maar ook van de 50 vrijwilligers die Signi 
telt. De stichting is uniek in haar inzet, prestaties, volharding, belangeloosheid en 
professionaliteit. Zo zijn ze ingezet tijdens de Tsunami in Japan en de aardbeving in de 
Filipijnen. Maar ook afgelopen maanden bij vermissingen in Hardinxveld, Axcel, Enschede, 
Deventer, Best, Lunteren en Ureterp.  
In de werkzaamheden van Signi zoekhonden staat één ding centraal: het vinden van vermiste 
personen en daarmee het beëindigen van de onzekerheid die achterblijvers treft in 
vermissingszaken. 
 
Fantastisch initiatief toch? In het buitenland ontvangt deze stichting dan ook niets anders dan 
lof. Wij slepen ze voor de rechter omdat de staatssecretaris van SZW vindt dat vrijwillige 
sportduikers onder de arbeidswet vallen. Hiermee wordt dit soort inzet onnodig kostbaar en 
daarmee onuitvoerbaar.  
Want, de verplichting te moeten voldoen aan de arbowet betekent onder andere dat de 
sportduikers altijd een certificaat voor beroepsduikers moeten hebben en een gecertificeerde 
ploegleider aanwezig is. Deze certificeringen moeten periodiek opnieuw gedaan worden. Bij 
duiken dieper dan 15m moet een decotank ter plekke aanwezig zijn. 
De wetgeving voorziet al in een aanpassing voor duikopleidingen. Het zou logisch zijn 
eenzelfde soort aanpassing toe te passen voor vrijwillige duikactiviteiten. 
Ze verzoeken dan ook om een aangepaste wet waarbij vrijwillige inzet van sportduikers voor 
burgerinitiatieven is toegestaan, zolang de duiken binnen de grenzen van het sportduiken 
gedaan worden. 
En dat verzoek wil ik vandaag nogmaals doen.  
 
Motie 3: vrijwillige inzet van sportduikers niet onder arbowet  
 
Ik pleit echt voor een houding van applaus en meedenken in plaats van beboeten en naar de 
rechter wat nu gebeurt.  
 
 
 
Tot slot voorzitter, verkenning van een sportwet. 
Wij pleiten ervoor om een toekomstbestendig sportstelsel op te bouwen. Ik heb in mijn 
betoog al een aantal belangrijke bouwstenen hiervoor benoemd maar daarmee zijn we er nog 
niet. Ik ben blij met de brief die we vorige week ontvingen m.b.t. de voortgang op dit proces. 
Goed dat veel partijen gehoord gaan worden en ook de beschreven juridische toetsing lijkt 
ons relevant.  Wij denken dat het tijd wordt om  sport echt te gaan zien  als een publieke 
voorziening en daarmee een medeverantwoordelijkheid van de overheid. Sport en bewegen 
moet voor iedereen in Nederland mogelijk worden en daarom is wat ons betreft een 
stelselwet nodig. Wij zien dan ook uit naar de uitkomsten van het ingezetten proces en 
verheugen ons op de vervolggesprekken hierover.  
 
 
 
motie (vrijwilligers ontzorgen) 
 
De Kamer, 



 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat vrijwilligers in de sport steeds vaker geconfronteerd worden met extra 
taken die weliswaar horen bij het draaiende houden van verenigingen, maar waarvoor 
mensen geen vrijwilliger zijn geworden; 
 
van mening dat vrijwilligers zo veel mogelijk ontzorgd moeten worden zodat zij met positieve 
energie hun vrijwilligerstaken kunnen blijven doen; 
 
overwegende dat het kabinet met stakeholders een Human Capital Agenda heeft opgesteld 
waar ook uitdrukkelijk vrijwilligers bij betrokken worden; 
 
verzoekt de regering binnen het structurele overleg op basis van de Huma Capital Agenda 
met een concreet voorstel te komen hoe vrijwilligers in de sport ontzorgd kunnen worden 
door de inzet van professionals en het organiseren van actieve verbindingen met 
professionele sportbedrijven, 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Inge van Dijk 
 
 
 
  



motie (Strategisch vastgoedplan topsportinfrastructuur) 
 
De Kamer, 
 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat sport geen wettelijke taak is waardoor er geen planmatig proces en geen 
strategisch lange termijn visie is voor de ontwikkeling, instandhouding en exploitatie van de 
topsportinfrastructuur; 
 
overwegende dat dit ten koste gaat van efficiënt en effectief (financiële) middelen inzetten 
om te voldoen aan de ambities; 
 
verzoekt de regering een voorstel te doen van een strategisch vastgoedplan voor de landelijke 
topsportinfrastructuur met aandacht voor duurzaamheid en toegankelijkheid voor mensen 
met een beperking, 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Inge van Dijk 
 
  



motie (Signi zoekhonden) 
 
De Kamer, 
 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat een organisatie Signi zoekhonden ten doel heeft vermiste mensen op te 
sporen met behulp van zoekhonden in combinatie met een gedreven en kundig team van 
vrijwillige sportduikers; 
 
overwegende dat dit slechts één voorbeeld is van vrijwillige inzet van vrijwillige sportduikers 
voor watergerelateerde goede doelen; 
 
van mening dat dergelijke vrijwillige inzet aangemoedigd moet worden en dus niet moet 
worden gehinderd door onnodige regels en bijbehorende boetes; 
 
verzoekt de regering met een voorstel te komen waardoor de vrijwillige inzet van 
sportduikers voor burgerinitiatieven niet onder duikarbeid valt, zolang de duiken binnen de 
grenzen van het sportduiken gedaan worden, 
 
en gaat over tot de orde van de dag. 
 
Inge van Dijk 
  



Motie lokale sportinfrastructuur 
 
De Kamer, 
 
gehoord de beraadslaging, 
 
overwegende dat we in Nederland een sportinfrastructuur hebben die waardevol is en we in 
stand willen houden. 
 
Overwegende dat gemeenten al jaren worstelen met hun financiën en dat onderhouden van 
bijvoorbeeld zwembaden en sporthallen jaarlijks structureel veel geld kosten. 
 
Overwegende dat er een risico is ontstaan met betrekking tot achterstallig onderhoud die 
komende jaren door gemeenten niet eenvoudig in te lopen is. 
 
Overwegende dat integraal inzicht hierover ontbreekt. 
 
verzoekt de regering een uitbreiding van reeds aanwezige rapportages zoals 
“Sportaccomodaties in Nederland” met stand van onderhoud van deze locaties. 
 
En gaat over tot de orde van de dag. 
 
Inge van Dijk  
  



Motie Thialf 
 
De Kamer, 
 
Gehoord de beraadslaging, 
 
Constaterende dat Thialf de kwaliteit van de ijsvloer de komende periode niet kan 
garanderen, 
 
Overwegende dat Thialf van groot belang is voor onze Nederlandse schaatsers richting de 
Olympische Spelen, 
 
Verzoekt de regering om schaatstempel Thialf deze winter te ondersteunen bij de eventuele 
noodzakelijke vervanging van essentiële onderdelen om de kwaliteit van de ijsvloer op peil te 
houden om zo de voorbereiding van de Nederlandse schaatsers niet in gevaar te brengen 
richting de Olympische Spelen, 
 
Verzoekt de regering om met Thialf en alle betrokkenen de structurele problemen in beeld te 
brengen en een concreet plan van aanpak daarvoor aan de Kamer te weerleggen voorafgaand 
aan het eerstvolgende commissiedebat Sport, 
  
En gaat over tot de orde van de dag, 
 
Inge van Dijk 
Heerema 
Van der Laan 
Bikker 
Kuiken 
van Nispen 
 


